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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Gulyás Gergely, Miniszterelnökséget vezető 
miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mit tett a kormány annak érdekében, hogy a 
vörösiszap-károsultak megsegítésére létrehozott káralapba befolyt összeg kizárólag és teljes 
mértékben az okozott károk enyhítésére, a károsultak kártalanítására legyen fordítva?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Az  ajkai-vörösiszap  katasztrófa  emberéleteket  követelő  szerencsétlensége  és  környezetkárosító
hatása  sokkolta  Magyarországot.  A 2010 októberében történtek  beleivódtak  az  emlékeinkbe,  az
akkori képsorok kivétel nélkül mindenkit megráztak. Sajnálatos módon a károsultak kénytelenek
voltak hosszadalmas és minden szempontból megterhelő pereket indítani, mert – elsősorban a MAL
Zrt. fizetésképtelensége miatt – nem volt teljes körű részükre a kártérítés.

Ahogy az még a külföldön bekövetkezett katasztrófák esetében is jól megfigyelhető, Magyarország
polgárai  ezúttal  is  szolidárisak voltak a  katasztrófa károsultjaival.  Még egy magyar  származású
üzletember,  a  kormánypárt  egykori  mecénása  és  Orbán  Viktor  miniszterelnök  támogatója  is
elismerésre méltó módon 1 millió dollárral járult hozzá a károk enyhítéséhez, a károsultak életének
újrakezdéséhez. A káralapba több mint 2 milliárd forint gyűjt össze, ám a károsultak tudomásom
szerint  egyetlen  fillérhez  sem  jutottak  hozzá.  A  befolyt  adományokat  ugyanis  az  adakozók
egyértelmű  szándékával  összeegyeztethetetlen  módon  sikerült  felhasználni.  A  rossz
jogszabályoknak is erénye, hogy azok szükség esetén módosíthatóak, ezáltal nem tudom elképzelni
azt, hogy magyar állampolgárok ezreinek több mint kétezer millió forintos felajánlását jogszerűen
úgy el lehet téríteni az eredeti irányától, hogy azzal ne valósuljon meg bűncselekmény.

Országgyűlési  képviselőként  a  bíróságok  –  gondolok itt  a  történtek  polgári  jogi  és  büntetőjogi
következményeire is – döntéseit nem minősítem, de 9 évvel a katasztrófa után szeretnék egy tételes
összefoglalót kapni a kormányzati döntésekről, egyáltalán arról, hogy



Mit tett a kormány annak érdekében, hogy a vörösiszap-károsultak megsegítésére létrehozott
káralapba  befolyt  összeg  kizárólag  és  teljes  mértékben  az  okozott  károk  enyhítésére,  a
károsultak kártalanítására legyen fordítva?

Várom megtisztelő tájékoztatását!

Budapest, 2019. augusztus 31. 

Tisztelettel: 

Sneider Tamás Jobbik Magyarországért Mozgalom
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